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Az elmúlt évben, években látványos fejlődésnek indult kerületünkben a demokratikus 

innováció, azaz az olyan lépések, események, eszközök használata, melyekkel még jobban 

bevonhatjuk az itt élőket a kerület működésébe.  

Az elmúlt hónapok kiemelt ilyen jellegű lépései a közösségi költségvetés és az első Közösségi 

Fórum voltak.  

A közösségi költségvetés véleményem szerint egy sikeres kezdeményezés volt így elsőre – 

rengeteg ötlet, javaslat érkezett be, melyek közül nagyon nehéz volt azokat is kiválasztani, 

melyek végül szavazásra kerültek. Több kerületi lakossal beszélgettem, és akik tudtak a 

kezdeményezésről, azok nagyon üdvözölték. Természetesen több olyan visszajelzés érkezett, 

mely az összegeket egy kicsit kevesli, de szinte mindenki elfogadta, hogy így elsőre, induló 

kezdeményezésként ez is jó. Amit mindenképp levonnék tanulságként, az a közösségi 

költségvetés promótálása, az arról való kommunikáció. Egyelőre csak a kerületiek 

töredékéhez jutott el ennek a híre, így az eredmények inkább azt mutatják, hogy kik követik 

aktívan a kerülettel kapcsolatos történéseket, kevésbé a kerületiek akaratát. De ezen a jövőre 

való tekintettel nagyon sokat lehet javítani, és fogunk is. Néhány éven belül, ha jól csináljuk a 

kommunikációt, sokkal több kerületi vehet majd részt ebben a szuper folyamatban.  

A közösségi költségvetés egyébként nem csak a megvalósult projektek miatt fontos, de 

nagyon jó eszköz arra, hogy a városvezetés, a hivatal konkrétabb képet kapjon arról, a 

lakóknak mire is van igazán szüksége. Amennyiben a részvételi arányokat tudjuk növelni, a 

legjobb módszere lehet annak, hogy megismerjük a kerületiek igényeit. 

Az első Közösségi Fórum a Nádorliget forgalmi helyzetével foglalkozott. A Közösségi 

Fórumon véletlenszerűen kiválasztott állampolgárok vesznek részt, akik szakértők és 

facilitátorok segítségével közösen próbálnak megoldást találni egy adott témában. A 

résztvevők kiválasztása viszont próbál az érintett területen élő lakosság arányait leginkább 

leképezni (kor, nem, iskolai végzettség szempontjából). Ez azért lényeges, mert így minden 

ott lakó felnőttnek egyenlő esélye van arra, hogy a közvetlen környezetének alakulásába 

beleszóljon. Számos szakértő és érdekcsoport véleményét meghallgatva és megismerve, a 

résztvevők a megfelelő információk birtokában megalapozott véleményt tudtak kialakítani az 

adott témával – ebben az esetben a Nádorliget környékének közlekedésével – kapcsolatban is. 

A fórum résztvevői együtt tárták fel a lehetséges megoldások pozitívumait, negatívumait, 

valamint a szükséges kompromisszumokat. Ezáltal jól átgondolt, minőségi döntések 

születhetnek az érintettek bevonásával. Demokratikus innováció szempontjából ez egy 

abszolút támogatandó eszköz, reméljük még több ilyen jellegű Fórumot fogunk tudni 

szervezni.  

Ezek mellett, ami még az elmúlt hónapok egyik legfontosabb eleme, az az Újbuda applikáció 

egyre aktívabb használata. A XXI. században a digitális eszközök értelemszerű kialakítása, 

könnyű használhatósága az egyik kulcsa a lakosság bevonásának. Az Újbuda applikáció ezt az 
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űrt hivatott betölteni, és hiszem, hogy jó úton haladunk. Az applikáció jól használható, 

felhasználóbarát, ami mindenképp egy óriási pozitívum. Amin javítani kell – a közösségi 

költségvetéshez hasonlóan – az az applikáció minél szélesebb körben való elterjesztése. Egyre 

többektől hallom, olvasom, hogy ismerik, de ahhoz, hogy valóban hatékony eszköz tudjon 

lenni, ennél még elterjedtebbnek kell lennie. Ezen dolgozunk, dolgozni fogunk, de az 

határozottan elmondható, hogy jó irányba megyünk.  

Végül fontos megemlíteni most is a kerületi aktív civil csoportokkal való együttműködést. 

Ahogyan az előző beszámolómban is említettem, ezen a téren is sokkal aktívabb a 

városvezetés, és ez az elmúlt hónapokban csak még inkább fokozódott. Többek közt például 

Gellérthegyen is számos olyan kisebb nagyobb változást fogunk eszközölni az aktív helyi 

lakosokkal folytatott egyeztetések alapján, de például Madárhegyen is nagyon aktív az 

együttműködés a lakók és a kerület között. Nagyon fontosnak tartom, hogy ezt a tendenciát 

folytassuk, és minél több helyi érdekcsoport alakuljon, akikkel a kerület hatékonyan tud 

együttműködni. 
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